

# Contents

vol. 66, n° 3, May-June 2011

- Building a typology of cropping practices from comparison with a technical reference: first step for a relevant cropping system redesigning process – results for tropical citrus production.  
F. LE BELLEC, P. CATTAN, M. BONIN, A. RAJAUD 143
- Effect of combined application of 1-MCP and low oxygen treatments on alleviation of chilling injury and lipid oxidation stability of avocado (*Persea americana* Mill.) under low temperature storage.  
U.A. PRABATH PATHIRANA, Y. SEKOZAWA, S. SUGAYA, H. GEMMA 161
- Tamarind (*Tamarindus indica* L.) in the traditional West African diet: not just a famine food.  
C. VAN DER STEGE, S. PREHSLER, A. HARTL, C. REINHARD VOGL 171
- [Degradation of protected areas through the use of plant resources: the case of the partial wildlife reserve of Pama, Burkina Faso (West Africa).]  
E. MBAYNGONE, A. THIOMBIANO 187
- Evaluation of anthocyanin stability during storage of a coloured drink made from extracts of the Andean blackberry (*Rubus glaucus* Benth.), açai (*Euterpe oleracea* Mart.) and black carrot (*Daucus carota* L.).  
S. ZOZIO, D. PALLET, M. DORNIER 203
- Brazil cherry (*Eugenia dombeyi*) – an underutilized fruit species of the American tropics.  
A.W. EBERT, I.C.M. EBERT 217
- Effect of pruning and chemical control on *Saissetia oleae* (Olivier) (Hemiptera, Coccidae) in olives.  
Y. OUGUAS, M. CHEMSEDDINE 225

# Sommaire

vol. 66, n° 3, mai-juin 2011

- [Construction d'une typologie des pratiques culturelles par comparaison avec une référence technique : première étape de re-conception d'un système de culture – Résultats pour la production d'agrumes tropicaux.]  
F. LE BELLEC, P. CATTAN, M. BONIN, A. RAJAUD 143
- [Effet de l'application combinée de 1-MCP et d'une faible teneur en oxygène sur la réduction des dégâts dus au froid et la stabilité de l'oxydation des lipides chez l'avocat (*Persea americana* Mill.) stocké à basse température.]  
U.A. PRABATH PATHIRANA, Y. SEKOZAWA, S. SUGAYA, H. GEMMA 161
- [Le tamarinier (*Tamarindus indica* L.) dans le régime alimentaire traditionnel de l'Afrique de l'Ouest : pas seulement un aliment de subsistance.]  
C. VAN DER STEGE, S. PREHSLER, A. HARTL, C. REINHARD VOGL 171
- Dégradation des aires protégées par l'exploitation des ressources végétales : cas de la réserve partielle de faune de Pama, Burkina Faso (Afrique de l'Ouest).  
E. MBAYNGONE, A. THIOMBIANO 187
- [Évaluation de la stabilité des anthocyanes au cours du stockage d'une boisson colorée par des extraits de mûres andines (*Rubus glaucus* Benth.), d'açaï (*Euterpe oleracea* Mart.) et de carottes noires (*Daucus carota* L.).]  
S. ZOZIO, D. PALLET, M. DORNIER 203
- [Le cerisier du Brésil (*Eugenia dombeyi*) – Une espèce fruitière sous-utilisée de l'Amérique tropicale.]  
A.W. EBERT, I.C.M. EBERT 217
- [Effet de l'élagage et de la lutte chimique sur *Saissetia oleae* (Olivier) (Hemiptera, Coccidae) en vergers d'oliviers.]  
Y. OUGUAS, M. CHEMSEDDINE 225